
BirdLife Norge årsmøte 2025 
 
Sentralstyret i BirdLife Norge innkaller herved til årsmøte lørdag 10. mai 2025. Møtet blir 
holdt kl. 10.00–14.30 på Sommarøy Arctic Hotel Tromsø i Tromsø kommune i Troms. 
Medlemmer som for møteåret har betalt kontingent til BirdLife Norge, har møte-, tale- og 
forslagsrett på årsmøtet. Delegater som for møteåret har betalt kontingent til BirdLife 
Norge, har møte-, tale-, forslags- og stemmerett på årsmøtet. Fylkesavdelingen kan gi en 
delegat fullmakt til å avgi begge fylkesavdelingens stemmer. Fylkesavdelinger og lokallag må 
ha hatt godkjent årsmøte foregående år eller samme år for å kunne stille med delegater på 
årsmøtet. 

 
SAKSLISTE: 
 
1) Åpning ved styreleder Anne Sørensen. 
2) Valg av dirigent, to referenter og tellekorps på tre personer. 
3) Godkjenning av årsmøteinnkalling. 
4) Godkjenning av forretningsorden. 
5) Godkjenning av BirdLife Norges årsmelding og årsoppgjørsdisposisjoner for 2024. 
6) Godkjenning av langtidsplaner. 
7) Fastsettelse av kontingent for det neste året. 
8) Valg av sentralstyre og valgkomité. Innstilling fra valgkomiteen. 
9) Årsmøtesaker. 
 
PRESENTASJON AV SAKENE: 
 
Sak 4) Godkjenning av forretningsorden 
Sentralstyret har utarbeidet et forslag til forretningsorden for årsmøtet 2025. Dette er 
vedlagt som et eget dokument. 
Sentralstyrets forslag til vedtak: Forretningsorden for årsmøtet 2025 vedtas. 
 
Sak 5) Godkjenning av BirdLife Norges årsmelding og årsoppgjørsdisposisjoner for 2024 
Forslag til årsoppgjørsdisposisjoner basert på et ikke-revidert regnskap for 2024, er slik: 
 
Årsoppgjørsdisposisjoner for regnskapsåret 2024 

Fond / Årstall Status per 
1.1.2024 

Disposisjoner 2024 Status per 
31.12.2024 

Disposisjonsfond 14 492 387 1 244 715 15 737 102 
 
Årsmeldingen ligger vedlagt som et eget dokument. 
 
 
 



Sak 6) Godkjenning av langtidsplaner 
Kommentar: BirdLife Norge har utarbeidet et nytt helhetlig forslag til strategi for perioden 
2025–2029. Sentralstyret opprettet i mars 2024 en arbeidsgruppe som fikk i oppdrag å 
utarbeide et forslag til en revidert strategi for BirdLife Norge. Måloppnåelse og erfaringer fra 
arbeidet med den gjeldende og tidligere strategier, samt BirdLife Internationals gjeldende 
strategi skulle legges til grunn for arbeidet. Arbeidsgruppa har vært ledet av generalsekretær 
Kjetil Solbakken og har ellers bestått av Martin Eggen, Morten Helberg, Reidar Hindrum og 
Trond Øigarden. Organisasjonen har vært invitert til å komme med innspill til den nye 
strategien i en nettsak 2. oktober 2024, på organisasjonssamlingen i 9.-10 november 2024 og 
i e-post til fylkesavdelinger og lokallag. Alle innkomne innspill er gjennomgått og vurdert. 
Sentralstyret har gjennomgått arbeidsgruppas forslag og fremmer med bakgrunn i dette 
vedlagte forslag til strategi som sitt forslag til ny strategi for BirdLife Norge 2025–2029. 
Sentralstyrets forslag til vedtak: Strategi for BirdLife Norge 2025–2029 vedtas. 
 
Sak 7) Fastsettelse av kontingent for 2026 
Sentralstyret foreslår følgende kontingentsatser for 2026: Grunnandel kr. 210 (som før), 
tidsskriftsandel for Vår Fuglefauna kr. 300 (som før), tidsskriftsandel for Fuglevennen kr. 130 
(som før), tidsskriftsandel for Fugleåret kr. 210 (som før) og familiemedlemskap kr. 120 (som 
før). Dette betyr at kontingenten blir uendret. 
 
Sak 8) Valg av sentralstyre og valgkomité. Innstilling fra valgkomiteen 
En presentasjon av valgkomiteens arbeid og innstilling er lagt ved som et eget dokument. 
 
Sak 9) Årsmøtesaker 
Følgende årsmøtesaker har kommet inn: 
 
9.1 Forslag om at Jon Opheim utnevnes til æresmedlem i BirdLife Norge 
Med henvisning til § 5.4 i vedtektene har styret i BirdLife Norge avd. Oppland foreslått at Jon 
Opheim utnevnes som æresmedlem i BirdLife Norge. Det henvises til eget saksdokument. 
Sentralstyret har gått gjennom forslaget og støtter dette enstemmig. 
Forslag til vedtak: Jon Opheim utnevnes til æresmedlem i BirdLife Norge. 
 
9.2 Forslag om at Jon Fjeldså utnevnes til æresmedlem i BirdLife Norge 
Med henvisning til § 5.4 i vedtektene har Bjørn Frantzen foreslått at Jon Fjeldså utnevnes 
som æresmedlem i BirdLife Norge. Det henvises til eget saksdokument. Sentralstyret har gått 
gjennom forslaget og støtter dette enstemmig. 
Forslag til vedtak: Jon Fjeldså utnevnes til æresmedlem i BirdLife Norge. 
 
9.3 Forslag om etablering av ung-medlemskap som egen medlemskategori fra Sine 
Hagestad og Marie Liland Hartveit 
Saksbeskrivelse: Det foreslås å opprette et eget ung-medlemskap, som et viktig steg i BirdLife 
Ung-prosjektet. Ung-medlemskapet foreslås å gjelde gjelder medlemmer fra 19 til 30 år, og 
betales årlig akkurat som andre medlemskapskategorier. Ved fylte 19 inneværende år, blir et 
juniormedlemskap automatisk plassert i et ung-medlemskap. Ved fylte 31 inneværende år, 
blir medlemskapet automatisk overført til å bli et seniormedlemskap. Her har vi lagt til forslag 
for vedtektsendringer i §§ 5.2, 5.7 og 6.2. 
 



Forslag til vedtak:  
Vedtektenes § 5.2, første setning foreslås endret. Dagens ordlyd: Senior- og juniormedlemmer 
kan selv velge fylkestilhørighet (hovedfylke) og underliggende lokallag der dette finnes.  
Forslag til ny ordlyd: Senior-, ung- og juniormedlemmer kan selv velge fylkestilhørighet 
(hovedfylke) og underliggende lokallag der dette finnes. 
 
Vedtektenes § 5.7 foreslås endret. Dagens ordlyd: Det er følgende medlemskategorier: 
A. Seniormedlem, over 18 år,  
B. Juniormedlem, 18 år og yngre 
C. Familiemedlem 
D. Æresmedlem 
Forslag til ny ordlyd: Det er følgende medlemskategorier: 
A. Seniormedlem, over 30 år 
B. Ungmedlem, 19 år til 30 år 
C. Juniormedlem, 18 år og yngre 
D. Familiemedlem 
E. Æresmedlem 
 
Vedtektenes § 6.2 foreslås endret. Dagens ordlyd: Juniormedlemmer betaler 50 % av 
seniorkontingent. 
Forslag til ny ordlyd: Junior- og ungmedlemmer betaler 50 % av seniorkontingent. 
Kommentar fra sentralstyret: Sentralstyret støtter i høyeste grad satsingen på unge 
medlemmer, og det er derfor organisasjonen har fått igangsatt et eget ung-prosjekt. I 
sentralstyrets forslag til ny strategi er det tatt inn flere nye målformuleringer om 
medlemsvekst, enhetlige og tidsriktige vedtekter for organisasjonen og forenkling av 
kontingentsystemet og tidsskriftstrukturen. Disse punktene henger sammen. Årsaken til at 
punktet om forenkling av kontingentsystem og tidsskriftstruktur er foreslått er at dette 
allerede antas å være et betydelig hinder for videre medlemsvekst. Sentralstyret ønsker derfor 
å se helhetlig på dette i en fremtidig revisjon av vedtektene, og ønsker ikke å ta inn punkter 
som gjør kontingentsystemet mer komplekst nå. Håndtering av innmelding med tidsskrifter 
for et ung-medlemskap som skissert vil med dagens systemer være en manuell jobb for 
administrasjonen, som ikke medfører den enkelhet som er ønskelig for denne typen 
medlemskap. 
Sentralstyrets forslag til vedtak: Forslaget om etablering av ung-medlemskap som egen 
medlemskategori vedtas ikke. 
 
9.4 Forslag til endringer av vedtektene fra BirdLife Norge avd. Oppland, § 3.1.2 
Saksbeskrivelse: Det er vanlig praksis i større organisasjoner at det sendes ut varsel om 
forslagsfrist. Fort gjort for den lokale medlemsorganisasjonen å overse denne fristen hvis det 
ikke sendes ut et slikt varsel. 
Forslag til vedtak: Det legges inn følgende setning til slutt i § 3.1.2:  Varsel om forslagsfrist 
sendes ut seinest 4 uker før vedtektenes fastsatte forslagsfrist i § 3.1.8. 
Kommentar fra sentralstyret: Siste frist for i å sende inn årsmøtesaker er 15. januar. Dette 
står i vedtektene, og datoen har vært uendret i flere tiår. Dette er en fast dato og er ikke 
avhengig av når selve årsmøtet avholdes. Dette er en god ting som sikrer forutsigbarhet. Saker 
kan imidlertid sendes inn hele året. Det kan virke lite rart at sentralstyret ikke anbefaler at 
dette forslaget blir vedtatt. Men det er gode grunner til dette. Erfaring viser at spontant 



oppdukkende årsmøtesaker sjelden eller aldri blir vedtatt. Sakene tar likevel mye tid på 
årsmøtet, og forberedelse av sakene medfører mye arbeid for sentralstyret og 
administrasjonen i en travel tid på året. 
 
De senere år har organisasjonens politiske arbeid blitt formalisert gjennom vedtak av 
prinsipprogram og strategi på årsmøtene. Dette gjøres med jevne og planlagte mellomrom 
etter en forutgående prosess i organisasjonen. Av øvrige saker er det mye forslag om 
vedtektsendringer. BirdLife Norge har vedtekter som er nøye sammensatt og utviklet over 
mange år. Sentralstyret anser at forberedelser av vesentlige vedtektsrevisjoner er deres 
ansvar. Vedtektsendringer krever 2/3 flertall for å bli vedtatt, og vesentlige endringer krever 
normalt mye forarbeid og forankring i organisasjonen. 
Sentralstyrets forslag til vedtak: Forslaget fra BirdLife Norge avd. Oppland vedtas ikke. 
 
9.5 Forslag til endringer av vedtektene fra BirdLife Norge avd. Oppland, § 3.1.6 
Saksbeskrivelse: Forretningsorden er et nødvendig verktøy på et årsmøte for dirigenten. 
Erfaringer fra de to siste årsmøtene viser med all tydelighet at forretningsorden er nødvendig. 
Det er vanskelig for en dirigent å håndtere et årsmøte hvis ikke årsmøtet ved starten av møtet 
vedtar en forretningsorden som bla. fastsettelse av taletid og bestemmelser om replikker. Det 
forplikter årsmøtet og det gir dirigenten nødvendige styringsverktøy. Det er bare unntaksvis 
at landsomfattende organisasjoner ikke vedtar forretningsorden på sine årsmøter. 
Forslag til vedtak: Forslag til nytt tredje kulepunkt i § 3.1.6: Godkjenning av forretningsorden. 
Kommentar fra sentralstyret: Sentralstyret støtter forslaget, og foreslår at det vedtas. 
 
9.6 Problemstillinger til avklaring. 
Saksbeskrivelse: Viser til ordlyden i § 5.2.: Senior- og juniormedlemmer kan selv velge 
fylkestilhørighet (hovedfylke) og underliggende lokallag. Betaling av flere lokale tillegg etter 
§ 6.1 gir medlemsrettigheter i de respektive fylkesavdelinger i tillegg til hovedfylke, men 
uten at disse fylkene får noen andel av grunnandelen av kontingenten. Våre merknader til 
disse formuleringene.  
• Innebærer medlemsrettigheter fulle rettigheter og dermed at de som betaler lokalt 
tillegg til fylkesavdelinger ut over hovedfylke gis alle rettigheter, tale og forslagsrett og at de 
er valgbare i flere fylkesavdelinger ut over hovedfylke? 
• Skal de ha slike rettigheter må vi som fylkesforeninger ha et verktøy som gir mulighet 
for at de kan innkalles til møter og årsmøte spesielt og også gi dem den samme 
informasjonen som vi sender ut til medlemmene knyttet til hovedfylket. I dag er Hypersys 
det verktøyet alle fylkesavdelinger med sine lokallag, har for å sende ut informasjon og 
møteinvitasjoner. Hypersys gir oss ikke mulighet til å sende slik informasjon til de som er 
medlemmer i annet hovedfylke men har betalt lokalt tillegg til eksempelvis vår 
fylkesorganisasjon. 
• Formuleringen i § 5.2 gir medlemmer full frihet til å velge hvilket fylkeslag de skal 
tilsluttes og også hvilket lokallag de ønsker å stå tilsluttet. Vi registrerer at vedtektenes 
formuleringer ikke legger bostedsadresse som en føring for hvor medlemmet skal tilsluttes.  
Forslag: Vi henstiller til at disse problemstillingene blir tatt opp i full bredde i den prosessen 
det nå legges til rette for ved gjennomgang av vedtektene. Viktig at det gis god tid til denne 
debatten på årsmøtet og at den påfølgende prosessen ender i tydelige formuleringer i 
vedtektene. Vedtektene er et viktig verktøy for at vi i fellesskap skal bygge vår organisasjon 
sterkere. 



Kommentar fra sentralstyret: Den aktuelle ordlyden i vedtektene ble vedtatt ved overgang til 
samlet kontingent på årsmøtet i 2011. Sentralstyrets oppfatning er at disse formuleringene 
fortsatt er klare og entydige. Medlemsrettigheter innebærer fulle rettigheter slik som skissert 
i første kulepunkt over. Samtidig er det slik at vårt medlemssystem ikke har funksjonalitet som 
dekker denne typen dobbeltmedlemskap. Medlemmene står bare på medlemslista i en 
fylkesavdeling og ett lokallag. Det betyr at mange avdelinger har noen ekstra medlemmer som 
ikke står på medlemslista i Hypersys. Dette har periodevis vært kommunisert i organisasjonen. 
Sentralstyret vurderer det som uaktuelt å bytte medlemssystem eller tilpasse dagens 
medlemssystem for å fange opp dette. Det er mye arbeid for liten gevinst. 
Sentralstyrets forslag til vedtak: For å avklare hva årsmøtet mener om saken foreslår 
sentralstyret at det stemmes mellom to alternative formuleringer av § 5.2 
 
Alternativ 1 Dagens tekst 
5.2. Senior- og juniormedlemmer kan selv velge fylkestilhørighet (hovedfylke) og 
underliggende lokallag der dette finnes. Betaling av flere lokale tillegg etter § 6.1 gir 
medlemsrettigheter i de respektive fylkesavdelinger i tillegg til hovedfylket, men uten at 
disse fylkene får noen andel av grunnandelen av kontingenten. 
 
Alternativ 2 Ny tekst 
5.2. Senior- og juniormedlemmer kan selv velge fylkestilhørighet (hovedfylke) og 
underliggende lokallag der dette finnes. Betaling av flere lokale tillegg etter § 6.1 gir rett til 
eventuelle medlemstidsskrift fra de respektive fylkesavdelinger i tillegg til hovedfylket, men 
ikke andre medlemsrettigheter. Disse fylkene får heller ikke noen andel av grunnandelen av 
kontingenten. 


